

Draws the attention of the executors of the estate of J. T. Woodcock, deceased, to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative.

643rd meeting,
20 July 1955.

1259 (XVI). Petition from Mr. William Milangusi (T/PET.2/190)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. William Milangusi concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/190, T/OBS.2/22, T/L.604),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that :

(1) The failure of the pupil concerned to pass the recognized examination was the factor which disqualified him from proceeding into a middle school education; and

(2) The Administering Authority does not permit financial considerations alone to obstruct the passage of students into middle and higher standards of education.

643rd meeting,
20 July 1955.

1260 (XVI). Petition from Mr. Edward Levy (T/PET.2/191)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Edward Levy concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/191, T/OBS.2/23, T/L.604),

Suggests that the petitioner seek legal advice with a view to ascertaining whether he may be able to take legal action in the matter.

643rd meeting,
20 July 1955.

Resolutions on petitions concerning Ruanda-Urundi

1261 (XVI). Petition from Mr. Antoine Bigiraneza (T/PET.3/79)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Antoine Bigiraneza concerning Ruanda-Urundi in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned (T/PET.3/79, T/OBS.3/12, T/L.605),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that :

(1) The land from which it is contemplated that the cattle breeders will be removed will be the subject of transfer only under conditions guaranteeing to the utmost the rights of the indigenous inhabitants;

Appelle l'attention des exécuteurs testamentaires chargés de la succession de feu M. J. T. Woodcock sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant.

643ème séance,
le 20 juillet 1955.

1259 (XVI). Pétition de M. William Milangusi (T/PET.2/190)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. William Milangusi concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/190, T/OBS.2/22, T/L.604),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, à savoir notamment que :

1) L'élève en question n'a pas été admis dans un établissement d'enseignement secondaire, parce qu'il n'a pas réussi à passer l'examen requis ; et que

2) L'Autorité administrante n'admet pas que des considérations d'ordre financier puissent, à elles seules, interdire aux élèves l'accès aux classes secondaires et aux classes supérieures.

643ème séance,
le 20 juillet 1955.

1260 (XVI). Pétition de M. Edward Levy (T/PET.2/191)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Edward Levy concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/191, T/OBS.2/23, T/L.604),

Conseille au pétitionnaire de consulter un homme de loi afin de déterminer s'il peut intenter une action en justice en la matière.

643ème séance,
le 20 juillet 1955.

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Ruanda-Urundi

1261 (XVI). Pétition de M. Antoine Bigiraneza (T/PET.3/79)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Antoine Bigiraneza concernant le Ruanda-Urundi, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée (T/PET.3/79, T/OBS.3/12, T/L.605),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il ressort notamment que :

1) La terre que l'on se propose de faire évacuer par les éleveurs de bétail ne sera l'objet d'un transfert que si les droits des habitants autochtones sont garantis au maximum ;